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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует номеру правильного ответа,
или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных
символов. Так как на экзамене распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме,
например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая
алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца могут использоваться несколько раз или
не использоваться вообще. Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с развернутым ответом. Учитель
увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым
ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей статистике.

1.  Прочитайте диалог. Ответьте на вопрос, следующий после диалога, выбрав один из предложенных вариантов
ответа.
 

Carl: Professor Fuller’s class seems pretty interesting.
Liz: I couldn’t agree more.

 
What does Liz mean?

1) She thinks Professor Fuller’s class is boring. 2) She doesn’t know Professor Fuller. 3) She agrees with Carl’s remark.
4) She doesn’t understand Carl’s remark.

2.  Дополните мини-диалог, выбрав подходящую по смыслу реплику.
 

X: Could you help me with the preparations for Steve’s birthday party?
Y: ...
X: That’s a pity.

1) I don’t mind it at all. 2) What’s wrong with you today? 3) With pleasure. 4) Sorry, but I couldn’t come.
5) I’d love to, but I’m terribly busy.

Even the earliest people, who  (1)  ... the world about four thousand years before Christ, loved art. They produced many (2)  ... of art
including paintings and sculptures. Pictures were typically (3) ... on the walls of the caves which (4) ... people with shelter. These caves could
be described as people's first homes. It seems that people learnt to make dyes or paints from stone very early on in their history. White, for
example, was produced from chalk and black from charcoal (уголь). The mineral was (5) ... with water to make the dye. Some communities
even heated minerals to produce new colours. Among the most (6)  ... cave paintings in Europe are those which were (7)  ... in the Lascaux
caves in south-west France. They were first (8) ... by schoolboys who were (9) ... the caves. The paintings show pictures of animals such as
bulls, cows, deer and horses. The pictures are very lifelike, showing that the artists had studied their subjects very (10) ... .

3.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).
1) lived 2) survived 3) existed 4) inhabited

4.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).
1) works 2) things 3) makes 4) objects

5.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (3).
1) designed 2) drawn 3) formed 4) built

6.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (4).
1) allowed 2) made 3) gave 4) provided

7.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (5).
1) confused 2) placed 3) mixed 4) united

8.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).
1) famous 2) old 3) late 4) rich

9.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).
1) provided 2) established 3) founded 4) found

10.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (8).
1) opened 2) discovered 3) invented 4) found out
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1.    Primary-school teacher Anisha Kapoor went to the Green Magic Nature Resort in Kerala, south-west India. "It wasn't my first
experience of tree-house living," she says, but it was certainly the best. The houses are entirely built and maintained by workers from the area,
using traditional techniques and local materials. For instance, the lifts up to the front doors are made of cane (тростник) grown in nearby
fields. They work fine, by the way, and I was glad there were no stairs to climb  — the houses are 25 metres up! That's good, though, because
at that height there's often a cool breeze blowing through the branches."

2.  Ever since TV researcher Whitney Martin worked on a programme about tree houses, she'd dreamt about staying in one. So when
her neighbours happened to mention they had just such a place in Alaska, and asked whether she'd like to spend a fortnight there in July, she
said 'yes' without a moment's hesitation. "I couldn't believe it when I saw it," she says, "it had everything: even hot running water and cable
TV. The only disadvantage of being there at that time of the year was the huge number of mosquitoes. I must have been bitten a hundred
times."

3.  Australian technician Richie O'Hara was a guest at the Hinchinbrook Island Wilderness Lodge, on an island off the north coast of
tropical Queensland. "The wooden tree house was quite comfortable," he says, "and they had all the advertised facilities such as running water
and a fridge. Actually, I hadn't fully read the brochure, so when I arrived, I was surprised to find an internet connection in the house. I found
plenty of healthy things to do, like canoeing and diving. That was great. After a week or so, though, I was a little tired of the climb to and
from the house, so I doubt whether I'd repeat the tree-top experience. But I'm sure kids would love it  — it's just a pity I didn't go there when I
was about ten!'

4.  Medical student Kirsty Hammond spent a week in Tanzania's Lake Manyara National park, at the Lake Manyara Tree Lodge. As we
approached it," she says, "we glimpsed the buildings up among the branches, with the Great Rift Valley in the background. It was a wonderful
sight. The houses were comfortable, too, with running water, a well-equipped bathroom and, fortunately, large mosquito nets above the
beds  — I'm very aware of the dangers if they bite you. I also liked the fact that almost everything was above ground, even the restaurant. The
only problem there was the high night-time temperature: although my bedroom had an overhead fan, I didn't sleep very well. But generally I
had a great time."

11.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which person says they probably would not stay in a tree house again?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

12.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which person was glad there was protection from insects?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

13.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which person did not have to walk up to the house?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

14.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отвечающего на вопрос.
 

Which person immediately accepted an unexpected offer?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

Budapest is one of the most beautiful cities in Europe. Its many attractions include the Children's Railway, which is different from other
railways because this train line (1) ... by youngsters aged 10 to 14. It (2) ... passengers through the beautiful forest parks of the Buda Hills
ever since it (3) ... up in 1948.

Today, the railway  (4)  ... approximately 300,000 people a year on the 11-kilometre journey through the hills. Only young people
who (5)  ... successfully a special four-month training course are allowed to work there. The railway operates daily, and the young workers
have to take one day off school every two weeks to participate. As long as their schoolwork (6) ... , their involvement is encouraged. Similar
railways have been set up in other parts of the world, including Russia and Bulgaria, but the Budapest Children's Railway remains one of the
largest and most popular trains of its kind that (7) ... passengers.

15.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (1).
1) runs 2) is running 3) has been running 4) is run

16.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (2).
1) was carrying 2) has been carried 3) has carried 4) had carried

17.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (6).
1) won't be suffering 2) hasn't been suffered 3) doesn't suffer 4) won't be suffered

18.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Заполните пропуск (7).
1) is ever transporting 2) has ever transported 3) was ever transported 4) is ever transported

19.  Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъявления в тексте.
 

Perhaps the most useful and convenient of all domestic appliances it is the microwave oven. You do not need to be a skilful cook or a
technological genius how to operate one, and you can produce extremely tasty meals at the touch of a button.
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20.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.
 

There was little surprise when the news was announced, (не так ли)?

21.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скобках.
 

Using someone (другого) personal information and pretending to be them is a form of identity theft.

A  (1)  ... number of people feel that washing with antibacterial soaps is the  (2)  ... thing to do. (3)  ..., their ignorance has led them to
believe that these soaps are better than normal ones. However, research has shown that there is no real difference between washing with
ordinary soap or soap containing antibacterial agents. It has also been proved that being too clean actually has (4) ... effects, as our bodies do
not become resistant to germs (микробы). This discovery has come as a surprise, especially to those who believe that bacteria have to be
fought with every means known to man.

22.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите слово в той форме, в которой
оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму
слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).
 

FORTUNE, DESIRE, SENSE, CONSIDER

23.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите слово в той форме, в которой
оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму
слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).
 

FORTUNE, DESIRE, SENSE, CONSIDER

24.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите слово в той форме, в которой
оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму
слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).
 

FORTUNE, DESIRE, SENSE, CONSIDER

25.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложенных. B ответ запишите слово в той форме, в которой
оно должно стоять в предложении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и что заданную форму
слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).
 

FORTUNE, DESIRE, SENSE, CONSIDER

It’s interesting that not many people talk about Vietnam (1) ... a holiday destination. Last year my girlfriend and I went there for the first
time. We loved it  — the people were great and the food was superb. Hanoi is a busy city, but (2) ... are lots of more exotic places you can
escape to in Vietnam. The place we loved the most was Ha Long Вау (3) ... everyone lives on a floating house! On top of that, all around the
bay there are astonishing islands made of limestone. Some of them look (4) ... beautiful towers  — they’re really quite breathtaking.

26.  Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более
15 символов.

27.  Прочитайте текст. Заполните пропуск (2) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более
15 символов.

28.  Прочитайте текст. Заполните пропуск (3) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более
15 символов.

29.  Прочитайте текст. Заполните пропуск (4) только одним словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более
15 символов.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in Literature in 2016.
30.  Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не

более 15 символов.

31.  Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово долж-
но содержать не более 15 символов.

32.  Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово долж-
но содержать не более 15 символов.

33.  Прочитайте предложение (4). Заполните каждый из пропусков только ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово долж-
но содержать не более 15 символов.
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1.  The Internet became much available to the public in the 1990s. In 1994, the Stanford
2.  Federal Credit Union was the first bank in the world to offer it’s online Internet banking.
3.  By 1995, people around the world were starting themselves to have the Internet in
4.  their homes. The Internet in those days which was very slow because they had to
5.  use it a dial-up connection. The computer needed to use a telephone line and sent
6.  every noisy signals like a fax machine does. One of the problems was that if you
7.  were using the Internet, you couldn’t then to make or receive phone calls. Over
8.  the years, the Internet has became faster and faster as there was no need to use
9.  the telephone line for the Internet. Today, the Internet connects either computers
10.  and other gadgets in a network millions of times very bigger than the original one.
34.  Прочитайте текст. Из строки (1) выпишите ОДНО лишнее слово.

35.  Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.

36.  Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.

37.  Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.

38.  Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.

39.  Прочитайте текст. Из строки (9) выпишите ОДНО лишнее слово.

40.  Прочитайте текст. Из строки (10) выпишите ОДНО лишнее слово.


